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Z ZASEDANJA STROKOVNEGA KOLEGIJA ZP

Organizacije združenega 
podjetja morajo izdelati 

lastne sanacijske programe
V zvezi s predloženim načr

tom sanacijskega programa 
Združenega podjetja za leto 
1966 je strokovni kolegij pod
jetja na'svojem zasedanju 
dne 26. 7. 66 obširno razprav
ljal o tej življenjsko važni»; 
zadevi za' vse organizacije 
združenega podjetja in za 
samo podjetje kot celoto. Iz 
vse. raprave m iz predloženih 
dokumentov ,s strani finanč
no računovodskega področja 
podjetja je bilo razvidno, da 
©gromno: naših skupnih težav 
temelji na pomanjkanju obr 
ratnih sredstev, ki ne pokri
vajo dosežene stopnje proiz
vodnje, in zato predstavljajo 
težavo za nadalnjo rast pro
izvodnje in za naše poslova
nje na sploh. Če ne bomo 
imeli obratnih sredstev (de
narja na žiro računih) potem, 
ne bi mogli plačevati našim 
dobaviteljem. Kaj p“a to- po
meni, nam je še v predob- 

. rem spominu čas iz lanskega 
leta, ko je bil žiro račun pod
jetja blokiran in podjetje 

-samo nelikvidno!- Razširjeni 
strokovni kolegij se je te ne

varnosti dovolj močno zave
dal, zato je soglasno sklenil, 
da morajo vse organizacije 
združenega podjetja izdelati 
lastne sanacijske načrte ter 
jih' do 15. 9. 66. .predložiti 
finančno računovodskemu 
področju ZP zaradi predloži t- 
tve bankam in obenem zara
di .zahtevka po kreditih ža 
trajna obratna', sredstva. Da 
pa bi bili ti načrti izdelani 
dokaj enotno bo sklican po-, 
seben sestanek računovodij 
in drugih strokovnjakov, ka
terim bodo pomagali tudi de
lavci investicijskega iri pro
gramsko tehničnega področ
ja ZP. Strokovnjaki bodo s 
svojim delom morali pohite
ti saj morajo načrte potrditi 
samoupravni organi posamez
nih organizacij. Sanacijski 
programi bodo kljub naglici 
morali biti izdelani zelo solid
no, saj se jih bodo morale 
organizacije najstrožje držati, 
sicer se lahko zgodi, da - 
banke odvzamejo na razpo
lago dana finančna sredstva. 
Dela se bo treba lotiti kar 
najskrbrieje! I. S.

W  B m m im  m

V tem mesecu slavi Iskrin obrai urnih mehanizmov v Lipnici 10-letnico svojega obstoja 
oz. priključitve k »Iskri«, o čemer obširneje poročamo v tej številki, iri sicer na 1. la 
4. strani. — Slika kaže montažo števiičnikov na tekočem traku.

10 let „Iskre” v Lipnici

Letos bodo dosegli proizvodnjo v vrednosti 
1 milijarde starih dinarjev

Stavba, ki je' bila po prev
zemu povečana, in ranovir-a- 
na, je že zelo stara. Predniki 
bivšega lastnika tov. Pirca so 
izdelovali kovane stolpne ure. 
Na zvoniku v Kobaridu še 
danes dela stolpna ura, na 
kateri piše: Ptv. 408. Ivam M. 
Pogačnik, Podnart — Kropp, 
Gornje Kranjsko 1887. Kas
neje je bila ustanovljena to
varna žičnikov, najprej na 
pogon z vodnimi kolesi, leta 
1929 pa je bila stavba pre

Jugoslavija enakopravna članica GATT
BEOGRAD, 27. julija. (Tan

jug) — S podpisom protoko
la o pristopu Jugoslavije k 
splošnemu sporazumu o čari-. 
,nah in trgovini (GATT) bo. 
naša država 25. avgusta po
stala enakopravna članica te 
mednarodne organizacije — 
Protokol o pristopu Jugosla
vije h GATT je podpisal 26. - 
julija v; Ženevi pomočnik 
zveznega sekretarj a za . zu
nanjo trgovino in predsednik, 
komisije zveznega izvršnega - 
sveta za pogajanja z GATT. 
Slavko Baum.

Protokol so podpisali po
tem, ko /se je 40 članic, ki. 
sestavljajo - potrebno dvetpe- - 
tjdnjsko večino, -s /posamezni— 
mi glasovanji'izreklo za s pr,e-- 
jem Jugoslavije v organizaci
jo. Vse države članice 'GATT 
bodo morale od 25. avgusta, 
naprej v trgovini z našo dr
žavo brez diskriminacij izvil 
jati klavzulo o največjih u- 
godnoetih, carina pa bo osta
la kot edini varstveni 'instru
ment -jugoslovanske injhts.tri-- 
je.

S. .tem : so bile opravljene 
tudi vse formalnosti glede 
dbkOmčnega sprejema Jugo

slavije v GATT. O sprejemu 
so praktično odločali na zad
njem zasedanju te organiza
cije. Na Spomladanskem za
sedanju v Ženevi so nekatere 
države postavile kot pogoj 
za formalni pristop .Jugosla
vije h GATT carinska poga
janja Jugoslavija je ugodila 
tem zahtevam in še uspešno 
pogajala o carinah z 21- drža
vami. Med pogajanji so do
ločili carinske odnose, v 
glavnem za industrijsko bla 
go, reprodukcijski material, 
opremo in blago za splošno' 
porabo. Jugoslavija seveda 
ni- mogla ugoditi vsem zahte
vam teh držav, V pnzadeva- 
■ nju, da. utrdi. že. veljavne ca-

firiske tarife, ima Jugoslavija 
kot država v razvoju pravico,. 
da .varuje tisto industrijo, k i. 
se še razvija.

To pomeni, da se jugoslo
vanske carinske tarife s pri
stopom naše države v polno
pravno Članstvo GATT ne bo
do bistveneje spremenile, ker 
smo . spremenili ■ carinske 
stopnje in zunanjetrgovinski - 
režim v okviru gospodarske 
reforme, ‘ Carinske stopnje' 
bodo torej ostale na isti rav
ni Kot članica GATT' bo Ju
goslavija morala med drugim 
; V prihodnje , utrdliti carine 
za določeno število .proizvo-; 
dov. Teh carin ne, bo smela 
enostransko spreminjati.’- : '

novi jena in vdelana turbina 
24 KS.

Po nacionalizaciji leta 1948 
je obrat, prevzelo, podjetje 
»Plamen« v Kropi.. V letu 
.1950 so bili stroji/za izdelavo 
žičnikov po nalogu takratne 
Generalne direkcije za kovin
sko "indus tri jo LRŠ odpeljani 
V tovarno »Veriga« Lesce. 
Kasneje so bili • dodeljeni ■ 
podjetju po nalogu iste di
rekcije razni stroji iz repara
cij (stružni avtomati, ■ stroji 
za ozobčanje).

Do konca leta 1952 je ma
tično pod j atje «Plamen« vodi-1 • 
lo ločeno,, knjigovodstvo za 
ta obrat, kasneje pa ne več. 
Iž zapisnikov -je'razvidno, da 
je bilo v letu 1952 zaposlenih 
28- oseb. Tarifne postavke so 
se gibale med 30 in 70 din na 
uro. Razponi po kvalifikaci
jah so bili naslednji: nekva
lificirani 30 S din, polkvalifi-. 
cirani 31 do 38 S din, kvaUfi- 
ciraifi 40 do 52 S din, visoko 
kvalificirani 58 do 70- S din./ 
Presonalni ‘ sestav po. j kvalifi
kaciji 'je bil 'takle: 5 visoko 
kvalificiranih, 2 kvalificirana, 
20 pdIRvalificiranih (priuče
nih),- 1/Nekvalificiran (vra
tar). Vodja obrata je bil'tov. 
Vifiko Pirci.'

To je povzeto iz zapisnika 
mešane komisije, ki so jo se
stavljali: Tone. Lazar,, Vinko 
Pirc. Boris Kryštufek in dr.

V.

Obvestilo našim bralcem !
UREDNIŠKI ODBOR TEDNIKA. »ISKRA« OBVEŠČA BRALCE, DA BO IZ 
TEHNIČNIH RAZLOGOV NASLEDNJA ŠTEVILKA NAŠEGA LISTA IZŠLA 
ŠELE 18. AVGUSTA T. L„ KAR NAJ Z RAZUMEVANJEM VZAMEJO NA 
■ ZNANJE.

Miroslav Trost. Komisija je 
imela -nalogi, da na podla
gi sklepa delavskega sveta 
koletiva »TULIP« z dne 7. 6. 
in a
»Plamen« z dne 7.-6. 1956 pri
pravi vse potrebno,.l da se 
»Tuli,p« (tovarna ur Lipnica j 
odcepi od Plamena in pripoji 
k »ISKRI« v Kranju.

6. AVGUSTA 1956
PRISTOP K
K »ISKRI«
S 6. 8. 1956 se je kolektiv 

v Lipnici dejansko priključil 
tovarni »Iskra«. Da je bila 
odločitev-koristna kažejo na
slednje ugotovitve:

Do leta 1959 je tekla pro
izvodnja v ¡razmeroma širo
kem asortiriianu raznih ur in 
delov iz avtomatov. Ker tak 
način dela ni garantiral na
daljnjega razvoja in ekono
mičnosti obrata je- bila leta 
1939 izvršena rekonstrukcija 
s točno določenim proizvod
nim programom.' To ' so bili 
prvi koraki »ISKRE« na poti 
specializacije proizvodnje, za 
katero lahko trdimo, da je' 
na tem mestu uspela in do
kazala nujnost današnje do
be, kar kažeta diagrama št, 1 
in 2 na četrti strani časopisa, 
ki nam nazorno povesta' da 
je kolektiv v Lipnici v 10 
letih . svojo HaJOgo1' odlično 
opravil; — in da so delavci 
lah^o ponosni na dosežene re
zultate

Diagram, p a ,ne more-prika
zati naporov., težav, in. priza
devnosti kolektiva, ‘ delavno« tl 
članoiv. da so' zgradili tovarno 
in sebe. Mnoge: novih ljudi je 
bilo treba naučiti, tovarni
škega življenja, natanč
nih ■ delovnih operacij in 
menjati tehnologijo, da 
smo prešli od stare- bera- 
nove ure na 'današnji 
(Dalje na 4. strani)



S pete seje upravnega odbora ■ OBVESTILO
združenega podjetja

27. julija je imel UO zdru
ženega podjetja Iskra — 
Kranj svojo 5. redno sejo; 
dnevni red je bil zelo obši
ren ne po številu točk, tem
več po vsebini. V prvi točki 
dnevnega reda je bilo poda
no poročilo o proizvodnji v 
prvem polletju t-1., finančno 
poročilo, poročilo nabavne 
organi žari j e in PSO.

Proizvodnja v prvem pol
letju kaže dobre rezultate: 
kljub težavam z reproduk
cijskim materialom. Če bo 
tempo proizvodnje tekel v 
drugi polovici leta tako na
prej so zadani vsi pogoji, da 
bo Tetni plan izpolnjen.

V finančnem poročilu je 
bilo poudarjeno, da v letoš
njem letu to področje b'o!j 
obširno posluje, kar zelo- 
ugodno vpliva na celotno 
poslovanje. Ugotovljena- je 
tudi bilo, da so se OD na
sproti lanskemu letu bistveno, 
povečali. Poudarjeno je bilo, 
da je treba v bodoče polagati 
še več skrbi za ekonomično 
poslovanje.

Vse organizacije, ki izvaža
jo- ia  izkažejo v obračunu- v 
prvem polletju negativen re
zultat, je potrebno takoj, ko
misijsko ugotoviti dejansko 
stanje, da se ne zgodi, da 
bodo ob koncu leta zaklju
čile z negativnim rezultatom. 
Zat-o je  potrebno, da se že 
ob polletju organizacije med 
seboj dogovore, tiste ki ne 
izvažajo, a potrebujejo devize 
— za uvoz koliko bodo po
krivale negativno razliko pri 
izvozu-, organizacijam, ki iz
važajo.

Nabavna organizacija ima 
tudi letos težave pri uvozu 
reprodukcijskega materiala in 
tudi pri nekaterih materialih 
od domačih dobaviteljev. Te
žave pri uvozu reprodukcij
skega materiala so pogojene 
še iz leta 1-965 pa tudi v le
tošnjem letu so težave s pla
čili v tujini.

Od- domačih dobaviteljev 
železarne redno dobavljajo 
pogodbene količine, docom 
so pa velike težave z ba
krom — bakrenimi žicami — 
katerega pa naše tovarne 
mnogo potrebujejo.

Poročilo PSO je v krat
kem to, da izpolnjuje dina
miko; prodaje na domačem 
trgu, prav tako pa tudi v- iz
vozu. Podatki kažejo, obču
ten porast izvoza v prvi po
lovici letos nasproti istemu 
obdobju lansko leto. Tudi

razporeditev izvoza po valut- šobiti za redno — rentabilno 
nih področjih je ugodno. poslovanje s 1. 1. 1967, iisto- 

Posebna točka dnevnega re- časno je pooblastil general- 
da je bila podjetje v izgradi- nega direktorja, da hitro 
nji »Mikron« Prilep. Znano ukrepa in zadolžuje posamez- 
je, da je podjetje »Iskra« le- nike in službe, da se to- Iz-" 
ta 1963' prevzelo v svoj sestav vede.
to tovarno. Naloga Iskre je V nadaljevanju je UO ---- 'bila, da tovarni preskrbi , v V Ie ,. . .  obravnaval sanacijski načrtproizvodni program m jo
uspeeobi za redno proizvod
njo, Program te tovarne se 
je v začetku osnoval s pro-

ZP Iskra, -ki je  sestavljen iz 
sanacijskih načrtov posamez
nih organizacij. Predhodno

3 . ,, . ;__ je  to gradivo obravnavala
E m isija zatgospodarstvo, pri 
UO, ki je podala svoje stali
šče, nakar je bil po daljši 
razpravi sprejet. Iz razprave

jev, katere tovarna še proiz
vaja, ima pa ogromne teža
ve s kooperanti izven Iskre
i n ,v .“* *  tek° J* pr“ z‘ se da zaključiti, da je pred- vodnja zelo ertezkocena, Te- ložen saDa{.ljski načrf nlijen
zave ima: tudi s prodajo, ker živijenjsko važen za naše

=  Obiskovalcem letošnjega Gorenjskega Sejma, ki bo 
=  ' odprt v Kranju od 5. do 16. avgusta, sporočamo, da 
=  bo tudi naše Združeno podjetje prodajalo svoje k- 

delte na sejmu. Prav za ta namen je PSO znižala 
= =  cene za posamezne izdelke v višini- od 4—30 %. Cena 
=== radijskih sprejemnikov je v povprečju nižja za. 10 n/0)
___' z izjemo: cene sprejemnika »Opatija«, M je znižana
:.. .. četo za 20 %. Cena TV sprejemnikov je nižja za 4' %,

električnih gramofonov za 10 %„ razen pri izvedbi 
GK-5 »Standard«, ki je nižja za 30 %. Mešalnik »Ga
leb« je cenejši za 15 %> ventilatorji v povprečju za 
10 % itd.
Poleg naših proizvodov bod(f kupcem na voljo tudi 
sesalci znamke »Omega« s 38'%-mm popustom ter 
mnogo gramofonskih plošč s popustom celo do 50 %. 
Obiskovalcem priporočamo, da si omenjene izdelke, 
pa tudi druge; ogledajo na naši stojnici ter pobite 
z nakupom zaradi ugodne priložnosti.

nekateri njem artikli poseb
no po izgTediu niso intere
santni ža kupce. Te stvari se 
v zadnjem- času popravljajo, 
saj imajo sedaj, več izboljšav 
in izpopolnitev pri teh artik
lih. Poleg teh artiklov so v 
teku. razgovori a  novih artik-

ZP, ki pa ga je  potrebno še 
stalno • dopolnjevati ih do
sledno izvajati, saj to je  glav
ni'ključ za premagovanje te
žav, v  katerih se podijetje 
nahaja.

V zadnji točki dnevnega 
Eh, za katere je izd etan pro- reda je bila debata najživa-h-

• - , , , n e r  v p iao ttu jv  c/svjujvntii- u v a jttl
gram oz. ^garantirana pro- nejša, saj je bila razprava o 8TV*  odgovarja- VOBSTVO specializacije po skupinah KHH H---- ~ ---- d j  " IH TEHNIČNEGA SEKTORJA aB posameznih- izdelkih?

Tovarna radijskih sprejemnikov 
Sežana

Razgovor o tehnologiji
tovarne v Sežani.

daja, kar ho- tovarno dvigni-' likvidaciji .starega žiro raču- 
l-o iz dosedanjih težav. na. Težnja vseh jd bila, da

Ugotovljeno je bilo, da se to čimprej izvede na za- 
tskra v tem času nk napra- dovoljiv način. Gospodarska e  Kakšna je sedanja raven 
vila tisto, kar bi morala za komisija je o tem razpravlja- procesa proizvodnje glede na 
to tovarno, obenem pa je l!a in je obvestila o likvitla- sodobna podjetja v Jugosla-
bilo sklenjeno, da se v naj- či-jr starega žiro računa s. vijj in v inozemstvu?
krajšem času tovarno »Mi- strani finančnega sektorja Proizvodni proces v naši 
kron« usposobi za redno po- potrdila. V razpravi je bilo- tovarni v primerjavi s sodoib- 
izvodnjo, s katero se začne 1. podanih od .strani članov več nuni podjetji v Jugoslaviji 
1. 1967 variant, toda vse .imajo kane- v tovrstni proizvodnji je

V tovarni se-čuti- občutno- no- iste negativne rezultate, med naj slabšimi. Z, inozem- 
potrebo- po- sposobnem teh- Zaključek razprave je bif, da skimi ga niti ne primerj amo, 
ničnem vodji. Sklep UO je, se- to .obvesiito vzame na To je vse zaradi zastarale in 
da se ga dobi ia  v  najfera-j- znanje, da pa se še naprej, stare opreme trakov-. Osnov- ,
šem možnem času pošlje v intenzivno, dela in sproti po- ne delavnice z gaivanjfco so P ^ azvopWla-
tovarno za dalj časa, za kraj- roča UO. Prav bi bilo. da bi še primerjalne z ostalimi 
ši čas pa naj se pošlje v to- o tej problematiki obširneje -podjetji v , Jugoslaviji. Pezi* 
varno ostale strokovnjake, ki in strokovno obrazložil nek- tivni rezultati so v večji me- 
bodo opravili konkretno na- kdo iz finančnega področja, rji dobri predvsem zaradi pri
logo. ker kolektive to  zanima., ni- zadevnosti delavcev.

UO je  sprejel sklep, da se so pa pravilu® seznanjeni-, z © Kakšen vpliv na zboljša- 
rnora tovarno- obvezno uspo- vsetni dejstvi. Janez nje procesa proizvodnje bo

Uvajanje tehnološke speci
alizacije po skupinah ali po
sameznih- oddelkih bo imelo 
pozitiven vpliv na izboljšanje 
proizvodnega procesa ali po
sameznih izdelkov, ker se Bo
do artikli tako lahko hitreje 
tehnološko m zaradi večje 
speciaiEizaeije tudi bolj stro
kovno- obdelali.

© Kakšne (katere); so ovi
re pri- uvajanju in uporabi 
sodobne tehnologije v našo

Kako likvidirati stari žiro račun?

Osnovna ovira pri uvajanju 
sodobne tehnologije so za
starele- konstrukcije izdelkov.' 
P ri| konstrukciji in razvoju 
novih Izdelkov se ne upošteva 
dovolj tehnološke specifično
sti in novitete ostalih tavam.

Rijzen tega nastajajo pri. 
uvajanju, ih, uporabi sodobne 
tehnologije pri nas težave, 
ker nimamo- dovolj kadra in 
ker je osnovna oprema za 
'trakove zastarela. Pri materi- • 

S sanacijskim programom zunanjih upnikov m terjatev za več milijonov dinarjev, in airhr so velika odstopanja v 
podjetja m načrti posameznih do dolžnikov, pa tudi naše pa nezadovoljiva količina kvaliteti in v tolerancah, 
organizacij za sanacijo vsake posamezne organizacije, (;ki rednih obratnih sredstev gle- © Ali je v naši proizvodnji 
posamezne organizacije ZP je  so ob zaključnih računihi po- de na, povečan obseg pronz- ekonomične je sproti uvajati 
močno, in usodno povezan sodile denar drugim organi- vodnje v vseh naših delovnih posamezne konstrukcijske
problem likvidacije »starega« zacijam, ki so oh koncu leta organizacijah. Po besedah di- spremembe pri izdelkih ali
žiro računa. prikazale izguiboJ, terjajo od rektorja finančno računovod- skupinsko po izteku celotne

Do 1. 1. 1966 smo v »veliki« od tega skupnega računa vr- skegai področja jd rešitev serije?
Iskri imeli samo en skupen nitev posojenih finančnih problema- likvidacija »stare- Posamjezne konstrukcijiske' 
»centralen« žiro račun, na ka- sredstev. Seveda »stari« žiro ga« žiro računa v pospešeni spremembe v naši -proizvod-
terem se je v teku nekaj račun izkazuje poleg dolgov sanaciji vezave obratnih sred- nji- je ekonomično uvajati
zadnji let nabralo za več mi- tudi terjatve do t naših dolž-. štev v zalogah materiala, pol- sproti.
lijard S din obveznosti do nikov v isti višini, in so izdelkov in pri kupcih, to je © Kako vpliva pogostost

zneski med organizacijami v hitrejšem obračanju teh teh sprememb na proizvod- 
znotraj ZP med seboj vskla- sredstev in. pg v izkoriščanju njo?
jeni; obstaja torej osnova za vseh • možnosti najemanja Pogostost sprememb vpliva 
pristopitev k  likvidaciji med.- kreditov v ustreznih bankah, negativno na proizvodnjo, 
eabojmh terjatev ter postop- Da pa bodio banke lahko dale razen tega pa še na-- zaloge, 
nega likvidiranja »starega« našim organizacijam ustrez- ki naraščajo zaradi tega, ker 
žiro računa. ne kredite-in jim tako potna- je točno planiranje nemogo-

Kljub temu, da so se vsi- galfe k še večjim pr-odzvodnim če. 
prisotni direktorji brgandza- uspehom, pa marajo organi- (Dalje na 3. strani)
cij ZP na sestanku razširjene- zacije bankam predložiti svo- ________  -
ga strokovnega kolegija v to- je  sanacijske programe, iz
rek.26. 7. 66 zalo močno zav- katerih bo razviden napor in praševanje. Kot vidimo, je, 
zemali za čim hitrejšo likvi- prispevek vsake posamezne problem ‘likvidacije »starega« 
dacijo »starega« žiro računa,, organizacije za dosego čdm- žiro računa tesno povezan s 
pa vsa zadeva okdli te likvi- boljšega finančnega rezultata, samacijlsfcraii 'programom ZP, 
diacage ni -tako preprosta, kot čim hitrejšega obračanja raz- oba sta med seboj v vzročni 
hi človek ¡na prvi poigfod mi- p-oložljivdh fihaihanih sred- povezavi in je njuna rešitev 
sini. Obstaja problem nieMk- štev ob optimalni proizvodnji življenjskega pomena za nas 
vidnih terjatev, domačih in tistih izdelkov, za katere je vse!
inozemskih kupcev,, k i jih je  na trgu, tudi resnično pov- - L SL

IŠČEMO NOVE SODELAVCE 
ISKRA KRANJ — Strokovne službe
K sodelovanju vabimo sodelavca z visokošolsko 

izobrazbo II. stopnje in večletno ustrezno prakso 
za delovno mesto

POMOČNIKA DIREKTORJA INVESTICIJ
SKEGA (PODROČJA 
v Ljubljani.

Ponudbe pošljite do 10. 8. 1966 na naslov: ZDRU
ŽENO PODJETJE ISKRA KRANJ, Organizaeajska- 
kadrovsko področje Kranj, Kidričeva 40.



Iz  tovarne elektromotorjev v Železnikih

O polletnem izvajanju 
sanacijskega načrta

'ZARADI PRILAGAJANJA POSLOVANJA NOVIM TRŽNIM 
POTREBAM PRIHAJA DO PREPOGOSTIH ODSTOPANJ 
(OD PROIZVODNEGA PROGRAMA TN NARAŠČANJA
ZALOG ' ¡11 ’ 1 WBSKBMm M
Iz ¡polletnega poročila o iz

vajanim mkrepov .sanacijske
ga načrta v  tovarni "-elektro
ni o to-r jev, vŽeleznikili, M ga 
je tolmačil računovodja . tov. 
Jernej Dermota — povzema
mo, . da s o  naferepi, M ;pfci . je 
tovarna ¿sprejela lani takoj 
po -reformi' ofe. koncu, pretek-' 
jfegga leta,' že ¡kazali pozitivne 
rezul tate. Zaloge so pričele- 
padati, tako, da je  Mia ob 
up<^feevanju ¿korekturnih ,.raz-: 
Mk .po reorganizaciji .vred
nost- na razpedu 3 ob koncu 
leta 1965 celo -manjša od pred
pisanega sanacijskega norma
tiva, medtem ko je razred *5 
zaradi pogostih sprememb 
proizvodnega |  .programa, ■za
ostal' izpod predpisanega zne
ska.

Primerjava vrednosti zalog 
v letošnjem letu pa kaže,, da 
so sa ld i na ra zredili 3 in S,, 
ki so bili Vključno do konca 
aprila manjši od bivoritvene 
bilance,, v mesecu maju in ju
niju zopet por.aslL

Vzrokov , za poslabšane re
zultate, oz. za naraščanje za
log je več. V p rv i ■vrsta, je  tu 

■ treba : upoštevati dejstvo, da 
je. vezava -obratnih sredstev 
odvisna od značaja proizvod
nje in od vsakodnevnega pri
lagajanja .poslovanja novim 
tržnim potrebam, zato prihat- 
ja  do prepogostih -odstopanj 
od proizvodnega programa.

Prav primer inozemskega 
kupca, ki mu tovarna pošilja 
pretežni del -.svoje- proizvod-

Razgovor 
o tehnologiji

(Nadaljevanje z 2. .-strani)
O -Kako vplivajo pogoste 

(sprotne) spremembe na 
stroške s predpostavko, da bi 
morali izdelka biti kvalitetno 
razviti in da je bil razvoj 
že plačan?

Pogoste spremembe na pro
izvodnji delno precej vpliva
jo  na stroške, ker je .ta po
treben določen čas, da se de
lavec na traku priuči nove 
operacije.

@ Kakšna je pri vas sood
visnost (korelacija) teh spre 
inenrb z nabavo materiala?

Spremembe ovirajo nor
malno nabavo materialom-. 
Včasih rti možna hitra na
bava mleriala im zaradi tega 
pride do zastojev

® Kakšna je zasedba kapa
citet in kako jo ugotavljate?

Vsi oddelki strojne obdela
ve delajo . v dveh izmenah, 
imamo celo premajhne kapa
citete na strojih, vendar naj
več zaradi pogoste menjave 
izdelkov (majhne serije!). 
Zasedbe kapacitet ugotavlja
mo s ' primerjanjem tehaolo- 

iških-■ normativov z zmoglji
vostmi, strojev -in naprav.

nje, je najboljši dokaz za 
nestabilnost proizvodnega .¡pro1  

grama. Kupec namreč sp) roti 
sporoča -o potrebi po  vrsti 
motorjev, kar povzroča nič 
(kolik© sprememb v  proizvod
nji. Dostikrat se dogaja, da 
je  treba osvojiti • nove "tipe 
motorjev in  z ¿Ojima takoj' pri
četi že. docela nepripravljeno 
proizvodnjo,, medtem ko, iz
delki, za katere so zaloge 
polizdelkov že  priprdivlijene, 
postanejo za kupce hemter-e- 
p tm m fza  tmi&rnopa“' vfffio 
breme- Jkot nekurantni arti-kti. 
Tak način 'ikupčesvega pošto-» 
vanja, zlasti pa- nestalnost

njegovih -odpokličeš:, sta zna
čilna prav za preteklo dobo 
ietoirnj Ph mesecev im sta po
vzročila, -da so vrednosti za
log porasle.
^■Znana je  tudi problematika 
proizvodnje za italijansko Tr
žišče; ki skttpaj z ostalim iz
vozom in deloma tudi doma
čo proizvodnjo povzroča, da 
so ealoge previsoke in "se 
ciklus proizvodnje nepričako
vano podaljšuje.

Zaradi takih sprememb v 
planu je'".tovarna sklenila, da 
bo mesečno ugotavljala vred
nosti' nekurantnih zalog ma
terialov in polizdelkov, ini- jih 
skušala odprodati, saj bo le  
na ta način mogla realizirati 
sanacijski načrt obratnih 
sredstev, -s -čim -realnejšim ko
eficientom- obračanja.

INDUSTRIJSKA PRODAJALNA ISKRA, 
LJUBLJANA, TITOVA 19
obvešča vse Salse kolektiva Združenega podjetja 
ISKRA, da je prejela na zalogo določeno količino 
artiklov po izredno nižkfh cenah in sicer:
— električne sesalce OMEGA, veliki format,

h N. din 370,60
— električne sesalce OMEGA, -mali format,

h N. din 232,40
— električne loščilce FLOTT, komplet

h N. din 324,00
— brivske aparate PAXER-LUX, luksuzna izvedba

a N. din 209,70
RAZEN VELIKEGA ZNIŽANJA nudi Industrijska 
prodajalna ISKRA članom kolektiva še posebno 
ugodnost v obliki plačila v dveb obrokih: prsti obrok 
ob nakupu blaga, drugi pri prvem naslednjem izpla
čilu osebnih prejemkov.
Ob nakupu naj interesenti predlože potrdilo o zapo
slenosti v enotah- ISKRE in pismeno privoljenje 
kupca glede odtegljaja drugega obroka pri izplačilu 
mesečnih prejemkov.
IZREDNI POPUST IN PRODAJA NA OBROKE VE
LJATA DO 31. AVGUSTA 1966!

i t l i i l  z upravnikom 
Počitniška skupnosti Iskra, 

tov.
Letovanj ska sezona je  na 

višku, zato je  praši, da zve
do naši bralci kako iri kaj; 
je z obiskom naših letovalcev 
V, .našem;, najleipšem počitni
škem doniu . na "Bledu.

VPRAŠANJE: KAKO STE 
ZADOVOLJNI Z ZASEDBO 
NAŠEGA DOMA NA BLEDU 
Z NAŠIMI LETOVALCI IZ 
ISKRE?

ODGOVOR: Najprej bi rad 
poudaril, da je edini in -glav
ni namen obstoja Počitniške 
■skupnosti iskra -nuditi našim, 
iskrškim . gostom , . čimbolj 
ugodne pogoje ža  letovanje in 
za -njihov® rekreacijo, pa 
najsi bo na Bledu, v Tresiti, 
v Poreču. Ma-karski ali na Du- 
gem otoku. Čeprav imamo 
pri dosegknju tega smotra 
in našega skupnega bilja pre
cej težav,, s a js e  od nas zah
teva da smo; v  celoti renta
bilni, da so cene dosegljive 
in obenem ekonomske; da . , .  
moram reči, da ob iažp n e ra - 
nju samih letovalcev . letos 
kar uspešno poslujemo! Edi
no DUGI OTOK in BLED 
sta z naše strani Slabo zase
dena! Dragi -otok zaradi od
daljenosti 4 in zaradi . znane 
ukinitve K--H karte, Bled 
pa zaradi cene in pa zaradi 
•tega, kaj" gremo Slovenci; pač 
raje ali na morje ali pa res 
v planine; Bled pa ni ne eno 
ne drugo. Bled je veliko bolj 
zanimiv za ljudi ž morja ali 
pa iz dirugih republik, Iko-der 
pa nimamo toliko številnih 
Iskrinih kolektivov da bi 
mogli-napolniti naš dom .pre
ko cele sezone Naša pred- 
. stavništva, filiale in servisi 
v glavnih mestih republik ni
so tako številna,-pa tudi K-15 
velja prav talko za njih kot 
za nas. —št. '

Ker naš dom na Bfedu ni 
dovolj izkoriščen hiti v se
zoni kaj šele' izven sezone.

sino bili prisiljeni ponuditi 
kapacitete 'doma . drugim in
teresentom, med njimi »Me- 
hanotehniki« iz Izole, KOM
PASU itd., ki se, močno inte- 
résirajo tudi za Trento, ki 
jo  imamo zasedeno že do 
zadnjega kotička. Tovarne m 
deloyni kolektivi iž ; Sloven
skega Primorja so interesen
ti za ta dva domova tudi za 
naslednje leto; z njinai ; bomo 
zato še- sklenili kompenzacij- 
ske pogodbe, v kolikor seveda 
ne bomo sami svoje (domove 
bolj zasedli. Zaradi nas sa
mih 'bo verjetno naša Počit
niška skupnost dudi drugo 
leto prisiljena oddajati pro
ste kapacitete ' tudi .dmagim 
interesentom, ki pa' seveda 
plačujejo nekaj višje nene, 
kot -domači gostje, .

VPRAŠANJE: ALU JE DOM 
NA BLEDU PRIMEREN IZ
KLJUČNO ZA LETOVANJE 
ALI PA JE PRIMEREN TU
DI ZA- DRUGE NAMENE?

■ODGOVOR: V času leto
vanj ske sezone m letos v ča
su svetovnega prvenstva v -ve
slanju nam ne bi bilo mogo- 
gsče preurejati (dama z ?. k  ; kš; 
ne seminarje ih podobno, 
vendar pa sna® iž*en „sezone 
vsekakor' pripravljeni nudi
ti naše; prostore v domu ,za 
vsakršne seminarje, konfe
rence, tečaje, sestanke, za
sedanja., pa tudi za slavnost
na zasedanja in podobno ;e 
naš (dam k a r  mgibolj prime
ren, sa j lahko nudimo .poteg 
prenočišča tudi vse gostinske 
raslrage án hrano po -naročiki 
■oz. po želji -ob solidnih ce
nah (do 30 oseb). Povedati 
pa moram da se naše orga- 
.mzacije te  velike možnosti 
ne porin ita je j o kot bi priča
kovali m  še  večkrat ©biraca- 
jo  na (druga gostmaka pod
jetja (Zlatorog v Bobi uju, 
Podvin ai¡ Rihmo), čeprav 
s m o  t e m  .in (takim podjetjem 
vseskozi kerakussenčiti in  mno
go bolj .udobni.

Da je temu res talko pa pri
čajo naši pogosti gostje PO* 
ROČNI PARI s svojimi svati, 
ki radi .prirejajo pri nas svo
ja POROČNA KOSILA, id  
jim jih pripravimo ž  vso 
skrbnostjo na -splošno zado
voljstvo:. Jedi lusco p n  '■'■tern 
primerno dekbriramo,. da je 

((Dalje na 6. strani

Slika nam kaže naš počitniški dom na Bledu, ki nedvomno sodi med najlepše, tako po 
svoji urejenosti, legi in notranjosti. Prav -bi bilo, da bi se ga člani kolektiva zaradi vsega 
tega bolj posluževali.

ZAHVALA
) 4Oh prerani in tragični iz

gubi mojega ljubljenega sina
TOMAŽA VIDMARJA

se iskreno zahvaljujem sode
lavcem obrata Avtomatskih 
telefonskih central za soču
stvovanje» izraze sožalja, po
klonjene vence in. cvetje ter 
spremstvo na njegova zadnji 
poti.

Žalujoča mama Mira



Letos bodo dosegli proizvodnjo v vrednosti 
1 milijarde starih dinarjev

(Nadaljevanje s l. strani) 
stav] j a izdelek evropske kva
litete. Razne težave pa je 
vseskozi uspešno reševal 
maloštevilni strokovni kader,

dvotarifni številčnih, ki pred- 
Z novim statutom je dolo

čeno, da bodo obrati zv de
lom ustvarjenih. Sredstev sa- 
samostojho razpolagali, kar

sredstev v skupno blagajno, 
iz katere bi vsakih nekaj let 
črpal denar za modernizacijo 
proizvodnje, če to delo ne’ 
bomo delali planirano, bomo

9 0 0

.tj
O 300  O

-N

Tov. Danica Pavlin se je v letih službovanja v Lipnici 
dodobra vživela v delo na stružnici

20 0

»00

Diagram številka 1.

e pomočjo celotnega kolekti
va.

Ko po 10 letih vestnega in 
uspešnega dela »Iskre« v Lip
nici ocenjujemo delo in vidi
mo, da se je proizvodnja 'v 
tem času 200 krat povečala, 
produktivnost pa 25 krat, bi 
bilo prav, da kolektiv dobi 
ob tej priliki javno prizna
nje. Posebno-priznanje pa je 
treba izreči zaslužnemu 
strokovnemu kadru in vsem, 
ki so v matični tovarni V 
Kranju in ZZA pripomogli 

■ obratu pri upešnem delu.
Lipnica, za »Iskro« v Kra

nju predstavlja danes že po
memben faktor (Do sedaj je 
bilo izdelanih samo enotarif- 
nih števičnikov prek 2.400 ti
soč), še več pa pomeni obrat 
za celo Upniško dolino, saj 
je delo primerno predvsem za 
ženske, ki v tej dolini ne bi 
mogle dobiti - zaposlitve. 
Prav obrat »Iskra« v Lipnici, 
pa je dal dolini nov pečat 
razgibanega življenja.
’ Tovarna v Lipnici danes 
šteje 203 delavce, od tega 2 
SS, 11 VK, 20 KV. Dva štu
dirata izredno STS, eden pa 
višjo strojno. To so ljudje 
iz prakse, ki jih je trenutno 
še malo, upamo pa, da jih bo 
že to leto nekaj več. -»Lipni
ca« danes proizvede mesečno 
za cca 90 milijonov izdelkov' 
ih to od lastne», produkcije, 
površinske obdelave in mon
taže. Iz Kranja dobiva le 
drobne dele iz avtomatov, iz 
plastičnih mas, k i predstav
ljajo le 6% vrednosti. Obrat 
ima v svojem sestavu vse 
službe, »ki vodijo in - sprem
ljajo proizvodnjo. Organizi
rati-,moramo še. listno kon
strukcijo ter razvojno dejav
nost v manjšem obsegu in pa 
tisti del finančne službe, ki 
nam bo omogočila točen pre
gled nad ekonomskim poslo
vanjem.

vzdržati konkurence, če ne 
bomo sistematično delali, v 
„tej smeri. Vse to se da lepo 
reševati v naši skupnosti, se
veda s čistim medsebojnim 
ekonomskim odnosom.
-še v tem letu moramo za 

f obrat »mehanizmov« v Lipni-
\  f 1 " . ci izdelati perspektj^ni proiz-

smatramo, da je edino pra- kmalu samega sebe pojedli, vodni pian, da bo oelo tudi
vilno, a žal nato že predoigo kajti razvoj tehnike, in teh- v bodoče potekalo tako us-
čakamo. Vsak obrat bi mo- noiogijegrev svetutako hit- pesno kot do sedaj. Poleg
ral namensko vlagati del ro naprej, da ne bo mogoče (Dalje na 5. strani)

Produktivnost na zapos/enega

LETO 1956 1957

Diagram številka 2,

1958 1959 1960 1961 1962 _1963 , 1964 1965 1 9 6 6

Ob 10-Ietnici Iskrinega obrata umih mehanizmov v Lipnici pri Kropi je prav, da se spom
nimo članov prve*-?, delavskega sveta. tOd leve proti desni): Vinko Goimajer, Jože šolar, 
Franc Blaznik, Valentin Plevnik, Franc Dornik, Anica Finžgar, šef obrala Damijan Hafner, 
predsednik DS Ivan Varl in Pavla Pušavec ,

Berlinski radio 
o „Iskri”

V okviru priprav za obisk 
Walterja Ulbrichta; predsed
nika državnega sveta Nemške 
demokratične republike, v 
Jugoslaviji, sta n<as v pone
deljek 1. avgusta obiskala no
vinar berlinskega radia in 
TV glasila Hans Molleshott. 
K nam sta prišla z name
nom. da sestavita za berlin
ski ifadib 'ib' njegov "ilustri,ra
ni časopis obsežno reportažo 
o našem podjetju.
- V imenu podjetja In pose

bej kranjske tovarne sta -jih' - 
sprejela inž. Mitja Klopčič, 
šef panoge rotacijskih 'stro
jev. in inž. -Janez Žepič, šef 
razvoja obrata stikal.

Inž.. Klopčič je gostoma 
v neposrednem razgovoru 
najprej orisal celotno zdru
ženo podjetje, njegov razvoj, 
sestavo . in . proizvodni -prog
ram ter tudi predlagano in
tegracijo med našim Združe
nim podjetjem RIZ in »{tudi 
Čajavec«. Za tem sta gosi a 
zastavila še vrsto vprašanj o 
jugoslovanski elektroindustri
ji. nasploh, P načinu prodaje 
naših izdelkov doma in.v tu
jini ter končno -tudi o delav
skem samoupravljanju pri 
nas.

Inž: Žepič je v drugem, delu - 
razgovorov prikazal, kako so 
potekali dosedanji . stiki s 
podjetji Nemške demokratič
ne republike, razložil oboje
stranske težave pri dobavah' 
nekaterih .polizdelkov, ter na
kazal okvirno tudi prespekli- 
ve bodočega še obširnejšega 
sodelovanja,... našega podjetja 
s podjetji NDR.

Novinar Hedriz Blankenhonn 
je večino razgovorov posnel 
na magnetofonski trak- za 
neposredno predvajanj e na 
berlinskem radiu, medtem ko 
je fotoreporter Hans Mollen- 
schot napravili nekaj posnet- 
kot za slikovno reportažo.

Po .končanih razgovorih: sta 
si vzhodnonemška gosta 
ogledala še obrat Stikal j n  
.delno tudi ATN nato. pa. se 
zahvalila za Ijubeznjavi snre- 
jem ter se posilovila. M. K.

1000
Potek proizvodnje /n škvi/o zapos/enii?.



OB J A V A
ORGANIZACIJSKO - KADROVSKO PODROČJE 

ZDRUŽENEGA PODJETJA ISKRA RAZPISUJE 25 
MEST ZA INTERNI SEMINAR »SPECIALIZACIJA 
ZA DELO V ZUNANJETRGOVINSKI DEJAVNOSTI 
DOMA IN V INOZEMSTVU«.

TA SEMINAR SE LAHKO PRIJAVIJO VSI, KI 
SO ZAPOSLENI V ZDRUŽENEM PODJETJU ISKRA 
VSAJ 2 LETI IN IZPOLNJUJEJO NASLEDNJE 
POGOJE:
— DA SO KONČALI I. ALI II. STOPNJO EKONOM

SKE, PRAVNE, STROJNE, ELEKTRO FAKUL
TETE ALI FNT — TEHNIŠKO FIZIKO ALI, DA 
IMAJO POPOLNO SREDNJO ŠOLO;

— DA NISO STAREJŠI OD 35 LET;
— DA AKTIVNO ZNAJO ENEGA OD SVETOVNIH

JEZIKOV. ■ i ■
SEMINAR BO CELODNEVNI IN BO PREDVI

DOMA TRAJAL 9 MESEČEV.
VLOGE Z DOKAZILI O IZOBRAZBI IN STAŽU 

V ZP ISKRA TER ŽIVLJENJEPIS NAJ KANDI
DATI POŠLJEJO ORGANIZACUkSO-KADROVSKE- 
MU PODROČJU ZDRUŽENEGA PODJETJA ISKRA 
KRANJ, KIDRIČEVA 40, NAJKASNEJE DO 31. AV
GUSTA 1966.

PRIPOROČAMO ČIM VEČ PRIJAV IZ TOVARN 
IN ZZA.
KANDIDATE BO IZBRALA POSEBNA KOMISIJA.

Povečana proizvodnja pomožnih in 
bimetalnih relejev v »Aparatih

Delovni kolektiv tovarne 
električnih aparatov je v 
svojem programu uvedel se
rijsko proizvodnjo pomožnih 
in bimetalnih relejev. ter sta
bilizatorjev. Ti trakovi so 
omogočili kontinuirano pro
izvodnjo, dnevno oddajo iz
delkov in večji poslovni u- 
speh v prvem polletju.

Do konca leta 1965 se je 
skoraj-vsa mesečna proizvod
nja Analizirala: v zadnji tre
tjini meseca. Temu je bila 
vzrok nepravočasna dobava 
¡kupljenih in domačih delov 
ter samo maloserijska proiz
vodnja. Razen izdelkov, ki 
jih izdelujemo na trakovih, 
tudi ostale izdelke sedaj od
dajamo preko vsega meseca.

Letos bodo dosegli proizvodnjo v vrednosti 
T milijarde starih dinarjev

(Nadaljevanje s 4. strani) 
splošnih težav, ' ki ■■ danes 
spremljajo našo industrijo, 
ima obrat težave zaradi niz
kih osebnih prejemkov, ki so 
se sicer v zadnjem času ne
koliko dvignili (diagram 3), 
vendar občutno, prepočasi.

Iz., diagrama je razvidno, 
da, borna morali vprašanje 
osebnih dohodkov hitreje re-

v naši državi pa seveda to po
višanje ni izboljšalo položaja 
našemu delavcu.

Ko preletimo obdobje 10 
let obstoja Iskre v Lipnici, 
vidimo, da je iz nekdanjega 
oddel. nastala tovarna, ki bo 
letos proizvedla za 1 milijar
do izdelkov. Glavni proizvod 
je dvotarifni številčnik, kot 
stranska proizvodnja pa čar

družin. Za natančno delo 
imamo izučenih 150 delavk, 
18 kontrolork je položilo in
terni izpit za KV kontrolorje, 
mlad mojstrski kader ob
vlada sedanjo tehnologijo iz
delave itd.

Obrat v Lipnici ima danes 
vse pogoje za nadaljnji raz
voj. Če bo- kolektiv združil 
vse sile v en sani cilj, ki vo-

Zanimive so primerjave re
zultatov dveh kvartalov v pr
vem polletju 1966 na traku 
PR50 in'RB2. Te analize ka
žejo, da smo pri PR50 :

1) v drugem četrtletju iz
delali 7300 kosov več kot v 
prvem .

2) -povprečna dnevna odda
ja je narasla od 290 kosov "v 
prvem kvartalu na 370 v dru
gem.

Vse to nam je uspelo zara-- 
dir

Í j pravočasne dobave re- 
pro-materiala, saj Sb še za
stoji zaradi pomanjkanja ma
teriala zmanjšali od 23,75 h 
v prvem četrtletju na 9 h v 
drugem. V prvem kvartalu je 
nemoten póték montaže ovi
rala nepravočasna izdelava 
domačih sestavnih delov: je
dra, jarmi, kotve itd. Ti deli 
niso bili pravočasno j izdelani 
predvsem zaradi neusklajene 
proizvodnje delov in monta
že ter delno zaradi pomanj
kanja materiala za te dele. Z 
dobro, terminsko službo pa 
je ta problem v drugem če
trtletju popolnoma odpadel 
Zastoj devetih ur pa je na
stal zaradi nepravočasne do
bave izolimih podlog iz Bo
rovnice;

2) Tehnološka, izdelava in 
kvaliteta relejev se je v dru
gem četrtletju bistveno iz
boljšala. Veliko manj je .bilo. 
si aV :h rele ev; .

«

3) Na dvig produktivnost! 
je vplivala tudi utečenost 
proizvodnje in VF sistem.

V zadnjem času pa prodaja 
ne more sproti prodati- vseh 
izdelanih relejev. Nujno bi 
bilo z raznimi sredstvi po-; 
epešiti oz. povečati prodajo 
teh izdelkov. Zelo neumestno 
bi bilo ukiniti to proizvodnjo, 
ker rezultati in uspehi sd 
vidni. Vprašanje je sploh s 
kakšnim- serijskim izdelkom 
lahko nadomestimo to proiz
vodnjo ? M

V skupni RB2 pa se mate
rialna probematika sploh ni 
pojavila. Kljub temu pa se je 
mesečna proizvodnja dvignila 
od 3500 kosov v januarju na 
5100 v juniju. Celotna uspeh 
je pripisati samo večji'1 pro
duktivnosti samih delavcev, 
saj so dosegli zavidljiv nivo, 
ki se že priblžuje WF siste
mu, ki bo v bližnji prihod
nosti uveden.

Kljub takemu povečanju pa. 
ne moremo zadostiti takemu 
povpraševanju po teh relejih; 
Zato bomo v letu 1967 uvedli 
tri trakove. To povečanje po
gojujejo velike potrebe in 
opustitev proizvodnje TVS, 
ki ni več rentabilen zaradi 
premajhnih količin1' domačih 
bakrenih izdelkov in je po
trebno bakreno žico uvažati, 
ka.r pa proizvodnjo zelo por: 
draži-

- ~B. B.

Povprečni mesečni dohodki ( v  o o o  s j ? J

S M b e
F • i ¡ f e w *

Diagram številka 3

Sevati, saj smo zaostali za 
povprečjem občine Radovlji
ca za skoraj 30.000 S din; 
Delavci so s takimi dohodki 
že. na meji življenjskega mi-' 
nimutna. Rezultati v zadnjeSoi 
času nam dajejo upanje, da 
bo tudi ta problem končno 
le rešen,
, Če gledamo osebne dohod
ke le ža 5 let nazaj, vidimo, 
da so se povečali za 150 %. 
Zaradi stalnega dviganja ceh

savni števec, tokovna, varo
valka, električne in mehan
ske ure ter enoiarifni šteVilč- 
nik. V teh letih je Lipnica iz
delala za skupino 13,302,751 000 
S' diiiarjčv izdelkov. Z' veliki
mi težavami smo uspeli po
večati delovno površino od 
500 ria 1200 m2. Opremili smo 
lastno orodjarno, nabavili ali 
pa iž Kranja pripeljali 50 no
vih in .že'rabljenih' strojev. 
Dogradili smo novo stolpni
co, kjer že stanuje 6 naših

di' k napredku, nadaljnjemu 
ječanju . moči" obrata — b,ov 
kolektiv tudi v bodoče lahko 
ponosen ha svoje de-o, Prav 
to, pa obrat zna in’ • lahko 
stori!

Bodočnost in moč je v lju
deh samih. 'Satnoi fo spožna- 
nje nas lahko pripelje do .ta
kih rezultatov, da hotno po
nosno nosili značke ISKRE; 
ki smo jih pred desetimi le ti- 
pripeli.

Damijan Hafner

I S P - A
( 1 3

Tov. Franc Brezar je strugar v orodjarni kranjske tovajr- 
ne. Na razna vprašanja je v šegavem smislu povedal razne, 
zdrave domislice, .zelo resno pa je rekel, da so mu boljši 
osebni dohodki doVaj pri srcu. -¡Aa t



flIV. plenum CK ZK
Razprava In sklepi IV. plenuma ZKJ so ¡posledica 
in odraz (določenih družbenih protislovij, o katerih 
je bilo govora že nai prejšnjih plenumih." Ker ‘pa 
sklepov teh plenumov nismo v .praksi dosledno 
uresničevali, so se družbena nasprotja samo še 'bolj 
poglabljala in 'širila. Naš pasivni .odnos do nekate
rih negativnih družbenih pojavov Je neposredno 
spodbujal nove, s  .katerimi smo v marsičem defor
mirali .tudi nekatera naša temeljna načela, kot na
grajevanje po .delu 'in socialistični ‘humanizem.

c Nagrajevanje po jdelu je v 
določenih primerih (ki miso 
bili taiko -osamljeni) sprošča
lo v ljudeh take pobude in  
sposobnosti, katere so se 
nam zdele v prvih povojnih 
letih -vsaj sumljive, ¡če že ne 
družbeno škodljive. Majhno 
in zaprto ¡tržišče, pomanjka
nje deviz ter visoke ¿zaščitne 
carine -so precej močno na
čele naše načelo: »Vsakomur 
po njegovem delu. Delo ne- 
ikatredh ljudi je bilo .v primer
javi z drugimi izredno plod
no (donosno), čeprav sta 
bila njihova delovna .spo
sobnost in opremljenost sla
bi. Ta neenakost .pri delitvi 
ustvarjenih dobrin (dohod
ka), ki je hila posledica ne
urejenih tržnih odnosov in 
zanemarjanja temeljnjih mo
ralnih norm je vse bolj utr
jevala v ljudeh spoznanje, 
da délo ni merilo družbene
ga ugleda in .položaja, tem- 
«eč, da je to vlogo prevzelo 
nakopičeno premoženje X do
brine). Naša reagiranja so 
bila .vsebolj podvržena preso
ji neposredne inaterialne ko
ristnosti, čeprav na račun 
človečnosti in posebnega za
dovoljstva drugih. Ta nazi- 
ranja ¡ki bi sicer morala biti 
komunistom tuja, so našla 
tudi v teh  vrstah precej pri
stašev. Namesto ustvarjalne 
aktivnosti in revolucionarno
sti smo postajah vse bolj 
pasivni ¡opazovalci ¡dogodkov, 
naša revolucionarnost, pa nas 
je v 'borbi za čim boljši ¡ma
terialni položaj samo ovirala. 
Spremenil se je tudi naš od
nos do resolucij in sklepov 
najvišjih partijskih forumov. 
Namesto da bi se 'borili za 
njihovo uresničevanje w pra
ksi, smo še ¡vse bolj zadovo
ljevali s tem, da snfb bili z 
njimi seznanjeni in da smo 
jih videli zapisane. Namesto 
da bi ¡nižja partijska vodstva

to ohlapnost in pasivnost 
sproti odpravljala,-so s tole
rantnostjo do teh pojavov 
razkorak med teorijo in. 
prakso samo še povečevala. 
Partijsko ¡delo je začelo vid
no pešati. V nekaterih osnov
nih organizacijah >se je delo 
skrčilo -Sfeolj na plačevanje 
članarine in obvezne .obrav
nave zaključkov plenumov in 
kongresov.

Tako stanje .je .zatekla go
spodarska in dEužhena refor
ma NI. plenum ZKJ in ne 
dosti boljše (v določenih 
primerih pa še .slabše) - 
tudi IV. plenum. Navdušenje, 
ki so  ga povzročili sklepi TU. 
še prav posebej pa še IV. 
plenuma, tudi pri Jiekomu- 
nistih je začelo izginjati .pri 
komunistih, ,ki bi morali za
četi .ukrepati. Občutek pogu
ma in  dolžnosti j e  močno 
prisoten, v .nas, dokler kaže
mo na .napake drugih, ko pa 
bi morali ¡pokazati na lastne, 
nam ''vsega tega zmanjka. 
Doslednosti in samokritično
sti .nam pri takem ravnanju 
nista potrebni, celo škodujeta 
nam lahko! A ker se  vseeno 
takega ravnanja sramujemo, 
si hitro najdemo izgovor in 
opravičilo. Na primer stvari 
so nepomembne,- pri nas pa 
takih pojavov hi, to so ob
robna vprašanja za katera je  
škoda izgubljati .čas itd.

Oglejmo sl na nekaterih 
primerih, kako so komunisti 
v maši tovarni reagirali na 
sklepe zadnjih dveh plenu
mov, kako -smo razumeli nji- 
ihovo -vsebino in kaj smo sto
rili za njihovo praktično 
uresničitev. V tezah za ¡HI. 
plenum -ZKT je  bilo navede
nih precej negativnih poja
vov, ki ¡hromijo delo v ZK 
itn zavirajo izvajanje reforme. 
SEo smo črtali: »O odločanju 
v imenu članstva, o urejanju 
zadev ¡mimo samouprave, o

Intervju z upravnikom P S . . .
(Nadaljevanje »  3. ¡strani)
vse v pravem razpoloženju. 
Pripravili pa smo tudi že 
»ohcet« po starih običajih, 
seveda je pa to že bolj zah
tevna zadeva in nam ijo je  
treba naročiti nekaj -dni v 
naprej.

VPRAŠANJE: ALI BI HO
TELI V ZVJR7.I 2  HLEBOM 
POVEpATI ŠE KAJ?

Moram izkoristiti ta ¡najin 
pogovor, da povem vsem ¡mla
dim in starim v Iskri, da vas 
naš dom na ¡Eledu vabi, da 
na Bledu in v našem domu 
preživite vaše praznične dni, 
pa najsi‘bo obletnica mature, 
diplome, ali pa konec šolske
ga leta -(.valeta), rojstni dan, 
obletnica poroke, odhod. k

vojakom, ali pa za »Silve
strovo«, vedno boste naši 
dragi gostje, sprejeti iri po
streženi z vso pozornostjo. 
Za -vse informacije in rezer
vacije smo vam radi na raz
polago. Naš naslov je: 
.POČITNIŠKA SKUPNOST 
ISKRA KRANJ, Kranj, Kidri- 
ieevh -40, telefon (Kranj 064) 
21-948, ali pa direktno na 
Hlad 77-327 Bled.

TOVARIŠU LAPU SEM SE 
ZAHVALIL ZA TA PRIJET
NI (KOMERCIALNI) POGO
VOR, VAM PA SVETUJEM, 
DA SE SAMI PREPRIČATE 
O VSEM KAR JE TU NAPI
SANO. PA DOfiER TEK IN 
MNOGO PRIJETNEGA RAZ
VEDRILA!

Igor Slavec

pojavu .skupin ¡z občutki po
sebnega ¡poslanstva, o potrebi 
po trdi roki«, itd., -smo ime
li lahko občutek kot da pita
mo opis dogodkov, ki šo se 
zgodili v naši tovarni. Če
prav je MI. plenum te po
jave najostreje obsodil 'mi o 
tem v naši osnovni organiza
ciji nismo razpravljali. Tudi 
občinski -komite ZK, -ki bi 
moral na -to, tako -očitno ne- 
kritičnost reagirati, ni -storil 
ničesar. Nasprotno —.cakrna- 
memoma v kranjski -Iskri mi 
organiziral -razprave -o zak
ljučkih III. ¡plenuma. Zakaj 
ne, je b i lo ob j asuj-en o <na ¡let
ni konferenci ZK tovarne. Z 
odločitvijo, češ da razprava 
ni ¡potrebna je ¡ta -organ pre
vzel odgovornost za morebit
no politično škodo! Bo .-sedaj 
za to kdo odgovarjal?

Zanimivo je tudi, kako so 
komunisti reagirali, ko je bilo 
o  teh negativnih pojavih go
vora . na letni konferenci 
ZK kranjske tovarne. Vsi po 
vrsti so molčali. Si to lahko 
razlagamo /  z brezbrižnostjo 
do partijskega dela, s skraj
no pasivnostjo, ati -z ¡¡bojaz
nijo? Tudi izid glasovanja. o. 
komisiji, ¡ki naj ¡bi jo-.konfe- 
renca izbrala za proučitev 
negativnih pojavov v ®K, je 
bil :zeIo čuden. ¡Od 235 pri
sotnih je -za predlog glasova
lo 26 članov, 32 je -bilo proti, 
vsi ostali pa so se glasovanja 
vzdržali Kje-je vrok za tako 
očitno pasivnost in pomanj
kanje odgovornosti? AH mor
da dejstvo da -se konference 
iz neupravičenih razlogov ni 
udeležilo 135 članov ZK me 
daje dovolj jasno -sliko, kak
šno je stanje ZK naše tovar
ne. Toda vse to’ je šlo mimo,

brez vprašanj, .brez ¡analize 
vzrokov, brez ukrepov...! 
Ali je potem vres neupraviče
na'1 'bojazen, da bodo šli ¡mi
mo nas tudi eklepi JV. ple
numa? Mislim da ni, še prav 
posebej za .to, .ker bi marsi
komu to prijalo. 'Oglejmo .si 
nekaj značilnih reagiranj ¡po
sameznikov in rikupin po IV. 
plenumu ZK.

Najprej .-so javno izrazili 
svoj .soglasje s sklepi plenu
ma -tisti, ;k i -so ¡bili -na-III.. 
plenumu spoznam kot nosilci 
negativnih pojavov. .Njihovo 
reagiranje je  bilo v  glavnem 
spontano, čeprav morda ni 
pri. tem zanemarjati zavest
nega ¡spoznanja; da se je  tre
ba ob pravem času posta
vati. na pravo .strap. ,pa če
tudi .za čeno riiordlnih očit
kov. Povojna generacija je 
do ¡takih pojavov bolij ¡tenko
čutna kot smo mi, zato bo 
tudi bolj kritično gledala na 
to 'organizacijo.

V ¡Borbi srni) lahko 25. julija 
zvedeli za stališče obeh* se- 

-kifetarjiav JjC do .sklepov. JV. 
plenuma in ukrepov; k i jih 
¡tovarniški komite namerava 
podvzeti. »Poslali smo po
zdravni telegram ZK ¡ZKJ ¡ta
koj po  ¡plenumu. Veseli smo, 
da so . bili odstranjeni .¡tisti 
tam Zgoraj, ki so podpirali 
EJ Niš in «o -delovali preti 
n aš amil pod1 jat ju. Mi sv* tovarni 
nismo ¡imeli ¡nobenih izgre
dov, zato ¡tudi ¡nimamo ¡kaj 
ukrepati!« Tudi jaz nimam k 
temu kaj ¡dodati, Iker arii je 
preprosto zmanjkalo besed!

Ali, lahko pričakujemo, da 
’bo-dp razprave v osnovnih or
ganizacij dh bolj' zavzete' ih in 
bolj odgovorne? Mislim da 
ne! To potrjuje tudi nasled

nji: opis ¡sestanka osnovne or
ganizacije, k je r delam. Za
stopnik T-K, je ¡informiral čla
ne o -stvareh, ki so nam bile 
že dobro poznane. To smo 
nekajkrat že čitalf in slišali. 
Nič ni torej čudnega, če je 
z  .večine obrazov odsevala; 
'brezbrižnost, j pasivnost in 
previdnost. Namesto, da bi 
'komite pripravil Za 'razpravo 
na ‘osnovnih organizacijah; 
svoja Stališča Pii vsaj napot
ke, je .na sestanek poslal sa
m o zastopnika. Zato je bila 
razprava zgolj 'formalna ob
veznost, ¡a nekateri so vse
eno lahko Ob tem ¡pojasnili 
dvoja ¡stališča ¡(Seveda le' 
¡uradna, ¡osebna *pa ¡hrahijo za 
sebe), ki -mobilizirajo in ¡nav
dušujejo. Ko je bilo navrženo 
Občutljivo 'vprašanje delova
nja sodelavcev TNZ, je ta
koj nastopila ¡njihova osebna 
obramba z »argumenti«. De
jali so: »Takih pojavov pri 
nas . ni .« ’Vsako preverjanj e 
bi 'bilo za prizadete žaljivo.. 
‘Tudi v Savan »ji takih -poja
vov ni bijo, temveč le na 
jugu dn»v vrhu.« Kakšna sre- 
-ča za jnas, ;jpa -tudi za priza- 
idote/da živimo tokraj Sotle! 
Mi torej nimamo takih u- 
stvarj dihih «posebnosti, ki bi 
lahko sluzile ¡takim negativ
nim ciljem. Imamo pa p re 
cej razvite sposobnosti, ski -so 
potrebne za slepo izvajanje. 
Sp te ¡morda bolj moralne in 
manj nevarne? V tem našem, 
toliko poudarja.nem ¡izjemni— 
štvu ne vidim ničesar druge
ga'kot posbbno ¡obliko-šovi
nizma. 'Morda - so moja skle
panja napačna,' lahko celo 
-škodljiva. , Zato ¿počakajmo, 
da bomo videli kaj‘ bo prine
sel jutrišnji. dan.
(Dalje na 8. strani)

Tov. Miha Podgoršek je najstarejši član DS tovarne »Elektromehanika« Klanj. Po poklicu 
je orodjar. Na nekaj vprašanj je takole odgovoril: »Sem Iskraš -odkar »Iskra« .Obstaja, 
zato mi ni vseeno kako v naši tovarni gospodarimo. Kot član BS 'imam priliko, da svoje 
mnenje kot tudi,mnenja svojih volivcev v orodjarni povem na zasedanjih .BS »Elektro- 
mehanike«. Želim, da tovarna napreduje, zato priznam, da sem bil lansko leto, ko nam 
je blokiranje skupnega žiro računa delalo dokajšnje težave — precej v skrbeh. No, polletni 
obračun naše tovarne kaže dobre rezultate, zato bo dosti lažje delo tudi članov BS.
Ko govorimo o orodjarjih, moram reči, da so preslabo plačani; zdaj je nekoliko boljše, 
toda še ne tako, da ne bi mladi orodjarji silili drugam oz. celo v tujino. Zdi se mi, da 
orodjarsko delo ocenjujejo ljudje, ki dela ne poznajo. Nekaj je treba ¡razumeti in čeprav 
nisem psiholog, bo prav, če trdim, da smo mi, kar nas je -starejših, zelo navezani na 
»Iskro« in zato je nimamo namena zaradi OD zapuščati. Pri mlajših je to .drugače; .zanje 
»Iskra« še ni drugi dom in gredo pač tja, kjer jim  nudijo večje materialne dobrine.«
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s E 0 N 6 B »  KOKOM: 11. 12. zacijte združenega podjetja pa Od zgoraj omenjenih mož- delovnik. me-St razdeli na več* 
18601. ■ morajo nuditi vso pomoč v nostčsmatramo, da je za pod- je število grup;

V okviru: postavljenih kadrih in izvrševanju koope- jetje najbolj sprejemljiva va- — da se v okviru posamez-<
končnih rokov, naji se. iško- raniskih obveznosti. _ rianta pod" a). nih grup upošrteva faktor za
rasti: vse možnosti za dkino DO ZP predlaga samo- Varianta, pod" b) pomeni množenje ugotovljenega % 

S k l e p i  5.- S e je  dobavo- tostiranih vzorcev upravnim organom- vseh. or- blokado žiro računov naših stimulacije glede na izvršitev
MifKaVfHega o d k o p a -  K ®  zaradi: lažjega naato- ganižacij, ZP,. da. gornji sklep organizacij, kar bi imelo za plana..
, -  Igf ' panja na tržišču in- zbiranja zaradi, resnosti nalog, ki ižvi podjetje kot celoto .nepoprav- ® UO je obravnaval poro-
( 2 z.. -J«rEzuw jj podatkov, za- sestavo* piana raje iž. prevzetih obvez, po- ljive posledice;. Vse odvisne čilo stanovanjske komisije-in
© Upravni odbor združe- proizvodnje;. • trdijo.- ’ vire in sredstva v. posamez- sklenil-naslednje:

nega: podjetja- sprejema na Tovarna.Mikron, mora isto- ®, DO, sprejema sanacijski nih organizacijah! bi bilo-po- a), SS- naj izdela predibg
znanje poročila generalnega- gasno> posredovati tudi- kaiku- načrt združenega, podjetja trebno prenesti, v obliki, po- pravilnika- za dodeljevanje
direktorja:: proizvodno- poro- laeijo lastne cene in predlog. ISKRA, v-predlagani, obliki-, s sojilh na PSO, poleg teh stanovanj do 1-. novembra
čilto, finančno poročilo, poro- prodajne: cene; O- realizaciji sifedačim- zaključkom gospo- virov Ra. bi morala BSD pre- 1966;
mio Nabavne organizacije' in tega. sklepa naj se sproti ob- danske komisije: jeti. od organizacij ša nadaij- b): HO- se strinja, s predlo-
poročilo PSO za prvo polletje vešča DO- ZB. Glede na- to, da so- organi nji, manjkajoči, del obratnih gom stanovanjske komisije,-
letošnjega leta, pri tem pa. g) Tovarna- Mikron,, pro- upravljanja ZB sprejeli, sa- sredstev,, tako da bi> bila v da. izdela enkratne pogoje- za 
sprejema še naslednji šKIfep:- gramsko-tehnično, področje in. nacijskis načrt za leto 1966, bi stanju, poravnavati- svoje ob- razdelitev letošnjih, razpolož- 

Nabavna organizacija naj' p so  se zadolžujejo) da. DO se moral- zasledovati, vsak veznasti, znotraj- podjetja- in ljivib- sredstev za. stanovanj-
poizkusi možnost pridobiva- 30, SEPTEMBRA T.' L. skup- meseo po dejanskem, stanju ostalim- poslovnim- partner- sko izgradnjo in sicer do- 16.
nja kreditov za uvoz repro- no ¡zdelajo okvirni proizvod- im morajo- organizacije v jeni; avgusta-1666;
materiala in. naj- o tem po- programi- za lieto 1967, Ta sestavu ZP ISKRA- predlo- Varianta pod č) obstajakot Obenem- naj splošni sektor 
roča na naslednji! seji: DO ZP. proizvodni načrt naj- obrav- žitu finančno-računovodskemu možnost,, ki pa ima izredno skupaj- s stanovanjsko komi-
■ @ V zvezi! s problematiko 
tovarne v izgradnji Mikron v 
Prilepu- je DO- ZP' sprejel- na
slednje- sklepe;

a) Tovarna mora takoj do
biti tehničnega vodjo, ki1 bo 
imel možnost) da v okviru 
ISKRE' dobi1 strokovnjake za 
reševanje posameznih- prob
lemov. Ti naj bi v tovajmi 
delali 1 do 2 meseca, prt če
mer ne. bi smela biti. nobena

-ovira finančna stimulacija.
b) Takoj, je^treba. pristopiti 

k realizaciji investicij: za pro
izvodnjo kompresorskih mo
torjev za »Georgi' Naumov«. 
Obenem pa je treba rešiti 
prbbitem, alii obstajajo mož
nosti! za vključevanje- proiz
vodnje motorjev za pralne 
stroje, v  proizvodnjo kompre- 
sorskih motorjev. Pri tem jte 
treba točno definirati, kakšne 
spremembe so potrebne v in
vesticijskih. sredstvih in iz
delati ekonomski izračun, ki 
mora pokazati prednosti ene 
in druge variante.

Prav tako je treba preveri
ti dejansko stanje š predvi
deno kooperacijo s tovarno 
»Gorenje« v Velenja in s tem 
v zvezi preveriti upraviče
nost dodatne investicije za 
kombinirani program proiz- 

.vodnje elektromotorjev.
Za rešitev tega problema se 

zadolžujejo:
-— investicijsko področje,
— tehnološki sektor ZZA in
— programsko-tehnično 

področje.
V.zvezi s tem se zadolžuje

ta generalni direktor in di
rektor tovarne Mikron, da 
forsirata odobritev investicij
skih sredstev pri Stopansbi 
banki, Skopje.

cj Tovarna Mikron in- ZZA. 
se zadolžujeta, da izdelata po 
50 komadov vzorcev izdelkov, 
ki sc bodo proizvajali na
slednje Ietf>..

Po nakazani- situaciji mož
nosti te- realizacije se- določa 
končne- roke- za predajo ate
stiranih izdelkov PSO:

GP-6 15. 10.
SP-5> 30. 9;
VE-8 15. 9;

Za mešalec MI-G se ne mo
re predlagati) točnega- roka, 
kep; še niso. razčiščene teh
nične možnosti. Upoštevati, li
pa treba, naj bi bil mešalec 
MI-6 obvezno predan PSO

nava elemente ih variante in 
naj pravočasno nakaže prob
leme; ki se Bodo predvidoma 
pojavili, pri izpolhitvi proiz- 
vedhega načrta.,

d) i Takoj- naj se formira ko
misija, ki. bo. pripravila- sta
lišča ža razgovore z vzhod
nonemške firmo VEB Elek- 
trogeratverker. Suhi,, v slede
čem sestavu: ing. Vladimir 
Klavs, progr. tehnično, pod
ročje, Marke- Dameskij. Mik
ron; Franc Šifrer, Elektromo
torji; ing. Ljuban Artič, 
ESO.

UO pooblašča generalnega 
direktorja, da za reševanje 
konkretne- problematike po
stavlja komisije), kattere naj 
bodo sestavljene iz ljudi, ki 
delajo na področjih) kiv so 
sporna ali; problematična.

e) ; Investicijsko področje- se 
zadolžuje, da DO 15. SEP
TEMBRA poroča, kako bo 
izkoristilo do sedaj nerazpo
rejena investicijska sredstva.

f) Finančno področje se za
dolžuje, da s pomočjo stro
kovnih služb izdela aneks, s 
katerim bo tovarna v Mikro
nu zahtevala zvišanje potreb
nih obratnih sredstev zaradi 
zvišanja cen materiala in 
spremembe v asortimanu pro
izvodnega programa pri Sto- 
panski banki, Skopje.

g) V okviru programsko- 
tehničnega področja se mora 
zadolžiti odgovorno osebo, ki’ 
bo spremljala realizacijo spre
jetih sklepov, koordinirala 
delo, pravočasno ukrepala in 
pravočasno obveščala odgo
vorne osebe o stanju v Mik
ronu.

h) Za izvajanje teh zaključ
kov se zadolžuje- generalni 
direktor in se mu daje vse- 
polnomočje za operativni) 
ukrepanje. O izvajanju za
ključkov : in o rezultatih nag 
generalni direktor redno po
roča na sejah- DO.

i) DO ’Zadolžuje, strokovne 
službe. ZP, da skupno s to
varno Mikron- izdelajo, kon
kreten program- reševanja 
problematike tovarne Mikron 
(kadrovske, programske in 
investicijske) in  ga predložijp 
upravnemu- odboru ZB D0 
KONGA MESECA. AVGU
STA.. , \

j) . Uvajanje proizvodnje v 
Mikronu je prioritetna nalo
ga strokovnih služb, organi-

področju svoje'mesečne-bruto 
bilance do- 20.. v mesecu za 
pretekli; meseca. Bilancam je 
treba priložiti tudi: poročila o 
uspehu oz. neuspehu- sanacij
skega* načrta- in o razlogih, 
zaradi katerih načrt ni bil 
realiziran. ./

DO zadolžuje finančno-ra- 
čunovodsko: področje; dar> pro
uči možnost in. posledice- ter
minske premaknitve izvrše-. 
vanja mesečnega plana reali
zacije- od 30. na. 25. v mesecu 
ter naj prikaže iz tega izvi
rajoče ekonomske prednosti.

O tem. naj: se poroča na 
upravnem) odboru- ZP — ROK 
DO- KONGA AVGUSTA T. E.

#  UO sprejema informaci
jo- o načrtu likvidacije stare
ga žiro računa v prikazani 
obliki; s= pripombo) da> je tre
ba še naprej delati-: na razči- 
ščevanjii postavk" v tem na
črtu. Vse organizacije ZP, ki 
so upniki- združenemu pod
jetju; morajo pokazati' z 
ozirom na sedanjo situacijo 
dozo- strpnosti, organizacije 
— dolžniki, do. ZP,. pa. morajo 
angažirati vse sile, da porav
najo svoje obveznosti do sta
rega žiro- računa po predvi
deni dinamiki.

Mesečno naj. se- poroča o 
vseh možnih- variantah- in no
vih vpogledih' v to problema
tiko.

Finančno področje naj- sku
paj s PSO- preštudira- in. poda 
gospodarski: komisiji; predlog 
glede pridobivanja virov za 
PSO:

Komentar h gornjim skle
pom:

Iz materiala o stanju terja
tev in obveznosti do starega 
žiro- računa je- razvidno; da 
je realizacija/ postavljenega 
načrta izredno problematič
na, s posebnim ozirom' na 
terjatev,, ki; jo  ima ZP' do 
PSO;

Deblokado žiro računa jte 
po našem, mnenju; mogoče 
realizirati na‘tele načine:

a) podaljšati blokado žiro 
računa v leto. 1967,; -

b) ; prenesti; terjatve in- ob
veznosti; 12 starega* žiro ra- 

: čuna na- organizacije,
c) dodeliti: PSO manjka

joča- obratna sredstva iz ob
stoječih virov znotraj ZP,

e)? zasrgurati manjkajoča 
sredstva pri poslovnih ban
kah;

majhne ¡'/.glede za realizaci
jo;. Predvsem bi morala: PSO 
izkoristiti vse možnosti za 
pridobivanje trajnih in; ob
časnih virov pri ustreznih, po
slovnih-. bankah (blagovni kre
diti, fiksni; izvozni: krediti, 
krediti za zaloge Blaga, - na
menjenega izvozu- im krediti 
za trajna obratna1 sredstva);

® Tovarne, Ki imajo do
datne stroške v letošnjem 
poslovanju; lir sicer ne po 
svoji; krivdi, ampak na račun 
posojil; ki so jih v, preteklih 
letih dajale ostalim tovarnam 
za* pokrivanje izgube in pla
čevanje anuitet, naj finanč
nemu podbočju- predibžijb ob
račune’ teh dodatnih stroškov; 
finančno, področje naj poišče 
na osnovi- predloženega- ma
teriala možnost prenosa teh 
stroškov na- ustrezne- organi
zacije;

UG sprejema, na znanje 
pravno mnenje v zvezi, z 
zahtevkom. Tovarne konden
zatorjev za. vrnitev, posojila, 
ki, ga je svojčas-dala- nekate
rim- organizacijam v sestavu 
ZP ISKRA zaradi pokritja 
njihovih- izgubi

Združeno podjet. ISKRA 
prevzema rese dodatne stano
vanjske- obveznosti, ki- izvi
rajo iz- že- sklenjenih pogodb, 
v višini 16,079.796;— S din. O 
črpanju: teh- sredstev oz. po
krivanju- dodatnih obveznosti 
naj: uprava ZP- pripravi spre
jemljivo varianto;.

Zadeva naj: se- prediskutira 
z organizacijami, na razširje
nem kolegiju.

Sklepi. 6. seje 
upravnega odbora 
(26. 7. 1966)
® UO je obravnaval pred

log pravilnika o Stimulaciji 
in ga na podlagi'razprave za
vrača strokovnim, službam v 
izpopolnitev do naslednje se- 
Jje s "tem:

— da> «e pri- krivulji upo
števa pri 120 % izvršitvi pla
na 15 % stimulacija, najvišja 
stimulacija t; j. 22% Pa 3e 
možna pri .125% izpolnitvi 
plana;

— da se obstoječili 5 grup

sijo razišče* možnosti prodaje 
stanovanj; Kr jih zasedajo 
člani; dfelovne skupnosti TM , 

UO je vzel na znanje 
informacijo O- nerazumljivem 
sorazmerji! del' po času in> po 
normi, v proizvodnji! ih.i skle
nil,. da boi potrebno to, prob
lematiko podrobno analizirati 
in temu primerno; ukrepati.

@ UO' je obravnaval; dopis 
Občine Ljub; jana-Šiška v 
zveza zaposlitve* mladine in. 
ugotavlja*. da ima. tovarna 
so razmeroma; precej) visoko 
število mladih štipendistom iti 
učencev;, kir jih vsako, leto za
posli,. cbenenr pa tudii na* iz
praznjena* mesta1 običajno? za
poslujemo miado delovno sit
io. Seveda je vsa ta zaposli
tev možna le do tiste mere, 
kr jó dovoljuje■ naš1 gospodar
ski plan in  v zvezi- s tem do
ločena višina zaposlenih de
lavcev v tovarni.,

Sklepi II. seje 
upravnega odbora 
(27. 7. 1966 );
® Upravni; odbor je raz

pravljal o- načinu- likvidacijte 
starega- žiro računa po predi- 
logu; strokovnega' kolegija 
podjetja. Upravni odbor za
dolžuje upravo tovarne, da 
še- nadalje pospešuje delo na 
tem področju. Upravni odbor 
vztraja na že sprejetem skle
pu, da tovarna po 31. oktobru 
1966, ne bo dopustila nikakr
šnih bremenitev dohodka to
varne na podlagi še nerazči
ščenih oziroma nelikvidiranih 
terjatev in obveznosti.

© Upravni odbor je potr
dil plan zniževanja zalog raz
reda 3, in 5 za II. polletje in 
obenem, pregledal izvajanje 
sanacijskega načrta za I. pol
letje. Ob zaključku I. polletja 
ste bile zaloge materiala in 
lastnih delov višje,, kot jih 
je predviden sanacijski prog
ram. .

Upravni odbor zadolžuje 
direktorja; da čimprej orga
nizira kontinuirani nadzor 
nad zalogami ter redno od
prodajo odvečnega in neku- 
rantnega materjala.

® Upravni- odbor je obrav
naval poročilo o stanju zapo- 

(Dalje na 8. strani)



■ ■ ■Izvlečki iz sklepov
(Nadaljevanje s 7. strani) 
slenih v I. polovici letošnjega 
leta in potrdil dinamiko za
poslovanja za II. polletje 
1966.

© Upravni odbor je vzel na 
znanje poročilo o porabljenih 
sredstvih za službena potova
nja v I. polletju 1966. Ker je 
plan stroškov znatno prese
žen, upravni odbor opozarja 
delovne enote in obrate, da 
s sredstvi za službena poto
vanja ravnajo previdneje.

© Upravni odbor načelno 
odobrava, da pristopi naša to
varna v mednarodno združe
nje proizvajalcev električnih 
ročnih orodij, ki ima svoj se
dež v Parizu. V tem združe
nju so včlanjeni vsi pomemb
ni evropski proizvajalci elek
tričnih ročnih orodij. ' Za 
predstavnika naše tovarne v 
tem združenju imenuje 
upravni odbor ing. Mitjo 
Klopčiča in ing. Antona Po- 
štuvana iz ZZA.

Pred včlanjenjem mora pa
noga rotacijskih strojev pred
ložiti upravnemu odboru de
finitivne pogoje oziroma ob
veznosti, ki bi jih imela to
varna od združenja.

0  'Upravni odbor odobrava 
plačilo stroškov za bivanje g. 
VVernerja Betnhausna, firme 
Blasberg, ki bo v tovarni 
predvidoma 4 tedne delal pri 
nastavitvi avtomata za galva- 
niziranje.

Po pogodbi z navedeno fir
mo je tovarna dolžna kriti 
stroške bivanja ter dodatne
ga plačila a 31,25 N din za 
vsak dan bivanja v naši io- 
varni. .

® Glede na to, da je treba 
stalno zbirati predloge za 
spremembe tovarniškega sta
tuta je upravni odbor imeno
val komisijo v naslednjem 
sestavu: Ivo Lavrič — organ, 
služba; Jaka Vehovec — or
gan. služba; Mitja Ančik — 
pravni oddelek; ing. Ažman 
Jože — obrat ATN.

© Upravni odbor je obrav
naval vlogo strokovnih služb 
Združenega podjetja za neka
tere zamenjave stanovanj- 
Ker predog ne bi pripomogel 
k reševanju stanovanjske 
-problematike tovarne, ga 
upravni odbor ni sprejel.

© Upravni odbor potrjuje 
predlog stanovanjske zadru
ge Iskra, da se stanovanje v 
Valjavčevi ulici, blok S-3, do
deli strokovnjaku, ki bo za
sedel delovno mesto šefa od
seka industrijske psihologi
je.

© Upravni odbor je skle
nil, da bodo v naslednjih 
mesecih proste naslednje so
bote: 6. avgusta, 3. septemb
ra, 1. oktobra.

{•Ml

.© SKLEPI
3. ZASEDANJA DS
(28. 7. 1966)
@ Delavski svet je sprejel 

na znanje poročilo o izpol
njevanju sklepov prejšnjega 
zasedanja. Pri tem je posebej 
obravnaval naslednji poročili:

— poročilo kadrovske služ
be o možnosti uvedbe stimu
lacije za stalnost v tovarni

— poročilo investicijskega 
oddelka o posojenih osnovnih 
sredstvih

Obe poročili je DS potrdil, 
s tem, da uvedba stimulacije 
na stalnost glede na precej
šnja osnovna sredstva, ki bi 
bila za to potrebna, ni mož
na.

Investicijski oddelek je v 
zvezi s svojim poročilom dol
žan ugotoviti, katera od po
sojenih osnovnih sredstev to
varni niso več potrebna ter 
pripraviti predlog za odpro
dajo. Nadalje je investicijski 
oddelek dolžan izdelati, tudi 
seznam osnovnih sredstev, ki 
si jih .je tovarna izposodila 
od drugih lastnikov.

© Delavski svet je potrdil 
spremembe v sistematizaciji 
delovnih mest posameznih 
obratov, služb in delovnih 
enot, ki so nastale zaradi no
tranjih organizacijskih spre
memb tovarne.

V zvezi s tem je potrdil 
prenose delovnih mest z ve
ljavnostjo 1. 7. 1966. Ukinitve 
delovnih mest ter nova de
lovna mesta pa s 1. 8. 1966.

© V skladu s pristojnostjo 
odločanja o notranji;, organi
zaciji dela, ki je s statutom 
tovarne delegirana obratom, 
službam in delovnim enotam, 
je DS sklenil naslednje:
• — Spremembe v sistemati
zaciji delovnih mest v zvezi 
z , organizacijo dela v delov
nih enotah sprejemajo samo
upravni organi delovnih enot. 
Upravni odbor daje svoje so
glasje k predloženim spre
membam v primerih, ko se 
predlaga ustanovitev novih 
oziroma povečanje že siste
matiziranih delovnih mest ter 
sprememba analitske ocene. 
Delavski svet tovarne odloča 
dejansko le o tistih prime-

ISCEMO NOVE SODELAVCE
ISKRA KRANJ — Strokovne službe vabijo k so

delovanju delavce z visokošolsko izobrazbo druge 
stopnje in nekaj let ustrezne prakse za naslednja 
delovna mesta v finančno-računovodskem področju 
združenega podjetja Iskra v Ljubljani:

1. VODJA PLANSKO ANALITSKEGA 
ODDELKA

2. VODJA ODDELKA ZBIRNEGA 
KNJIGOVODSTVA

3. VODJA ODDELKA FINANČNE OPERATTVE
Ponudbe pošljite do 10.. 8. 1966 na naslov: ZDRU

ŽENO PODJETJE ISKRA KRANJ, Organizacijsko- 
kadrovsko področje Kranj, Kidričeva 40.

rih, če upravni odbor tovar
ne ne soglaša s predlogom in 
sklepom samoupravnih orga
nov delovne enote.

— Temu sklepu je potrebno 
prilagoditi vsa določila pra
vilnikov in aktov, ki obravna
vajo postopke o spremembah 
sistematizacije delovnih mest.

© Delavski svet je potrdil 
odpis terjatev tovarne do 
ZZA, ki izvirajo iz spornih 
bremenitev zaradi reklamira
nih razvojnih del brez pred
hodnih sporazumov z leta 
1963 in 1964 v skupnem znes
ku 4, 116.736 S din. ?

© Delavski svet potrjuje 
prenos sredstev 8,388.000 S 
din iz 4 %-nega prispevka OD 
razvojnega sektorja na Sta
novanjsko zadrugo Elektro- 
mehanika.

Navedena sredstva so po 
sklepu 9. seje UO tovarne z 
dne 11 junija 1966 razdeljena 
individualnim graditeljem iz 
razvojnega sektorja kot po
sojilo za gradnjo in to za 10 
let in 2%-no obrestno mero, 
s pričetkom vračanja 1. 1. 
1968.

© Delavski svet odobrava 
posojilo avtomatične poda- 
jalne naprave Eektrotehni- 
škemu podjetju ELRA, Šk. 
Loka pod vejavnimi pogoji 
za posojanje osnovnih sred
stev.

© Delavski svet odobrava
700.000 S din za 10-dnevno le
tovanje v Poreču socialno in 
zdravstveno ogroženih članov 
ZB.

© Delavski svet je sprejel 
na znanje poročilo strokov
nih .Služb združenega podjet
ja Iskra glede izplačila akon
tacije OD v decembru 1965 v 
Nabavni organizaciji.

© V zvezi s priporočilom 
DS ZP Iskra z dne 12. 4. 1966 
in na predlog upravnega od
bora tovarne je delavski svet

Odmevi na 
IV, plenum. CK ZKJ
(Nadaljevanje s 6. strani) 
"Po vseh odklonih od idej
nih temeljev ZK v zadnjem 
letu v naši organizaciji in po 
vsèh deformacijah lika ko
munista hi končno res kaza
lo nekaj ukreniti. . Dvomim, 
da bodio to lahko storili sami 
komunisti v tovarni, zakaj 
stvari so zašle že predaleč. 
Ena izmed rešitev je . tista, 
ki so jo uporabili v Sekreta
riatu za zunanje zadeve,- dru-' 
ga je bila predlagana na let
ni konferenci . ZK tovarne,, 
o vseh .naslednjih pa naj 
razmislijo še tisti, ki so za 
tako stanje soodgovorni in ki 
bodo morali v skrajnem pri
meru zadevo tudi rešiti, tako 
ali tako!

Franc Križaj

I S K R A  — glasilo delovne 
ga kolektiva Iskra industrije 
za elelctromehaniko teleko
munikacije elektroniko in 
avtomatiko — Urejuje uredni
ški odbor — Glavni urednik: 
Pavel Gantar — odgovorni 
urednik: Igoi Slavec — izha 
ja tedensko — Tisk in klišeji: 
»CP Gorenjski tisk« Kranj

Montaža ATN, Kranj. — Brigita Eržen (levo) in Marija 
Ajdovec spajkata žične oblike in releje za telefonske cen
trale 1/10

potrdil višino mesečnih na
grad za praktikante v 1.1966:
1. ' Inozemski praktikanti 45

tisoč S din..
2. Inozemski študentje, ki 

študirajo v Jugoslaviji in 
so štipendisti ZSRS za 
mednarodno tehnično so
delovanje ali komisijo za 
kulturne stike s tujino 35;

tisoč S din.
3. štipendisti Iskre ter ostali 

študentje in dijaki:
— študentje fakultet 

(z oceno 5)
30.000 starih dinarjev,
(z oceno 4)

29.000 starih dinarjev,
(z oceno 3)
28.000 starih dinarjev,
(z oceno 2)
27.000 starih dinarjev.

— dijaki srednjih "šol 
(z oceno 5)
25.000 starih dinarjev 
(z oceno 4)
24.000 starih' dinarjev 
(z oceno 3)
23.000. starih dinarjev,
(Z oceno 2)
22.000 starih dinarjev.

— učenci poklicnih šol
I. letnik’— 13.000 S din,
II. letnik — 15.000 S din.

Francu Grosu v spomin
Vse prezgodnja smrt je  iz 

naših vrst iztrgala še enega 
marljivega im «zvestega sode-

lavca, dobrega tovariša in 
iskrenega prijatelja — Franca 
Grosa, šoferja v naši Pro-

dajno-servisni, organizaciji.
Kruta smrt ga je iztrgala 

njegovi -užaloščeni družini in 
nam, ki Smo pravkar priča-, 
kovali, da se- bo po skoraj 
dveletni bolezenski odsotno
sti spet vrnil med naš.

Dolga leta je z ljubeznijo 
in vbp predanostjo opravljal 
odgovorno in naporno šo
fersko službo. O tem priča 
nad milijon prevoženih kilo
metrov.' Bil je skromen, po
šten in iskren, vedno razpo
ložen pa tiidr takrat, ko je 
služba od njega terjala naj
večje napore.-

Takega smo ga poznali vsa 
dolga leta službovanja- v 
»ISKRI« in takega bomo ob
držali v neizbrisnem spomi
nu, z njegovo užaloščeno 
družino pa iskreno sočustvu
jemo tudi vsi njegovi sode
lavci iii prijatelji.

ZDRUŽENO PODJETJE ISKRA — KRANJ, 
Organizacija: Tovarna za elektroniko'in avtomatiko
r a z p i s u j e  prosto delovno mesto
vodje gospodarskega sektorja
POGOJI: ekonomska fakulteta II. ali I. stopnje s 
prakso — ekonomska srednja šola z najmanj 10- 
letno prakso na podobnih delovnih mestih — znanje 
enega svetovnih jezikov.
Kandidat, ki bo sprejet, bo moral uspešno opraviti 
poskusno delo, ki bo trajalo 3 mesece.
Rok za prijavo je 30. avgust 1966.
Pismene ponudbe pošljite gornjemu naslovu, prilo
žiti morate izkaz o strokovni izobrazbi ter potrdilo 
o dosedanjem službovanju oz. dosedanji praksi.


